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El ministre d’Economia i Finan-
ces, Pere López, va comparèixer 
ahir davant els cònsols, tots a 
excepció dels de Sant Julià, per 
exposar-los quines seran les lí-
nies estratègiques bàsiques que 
el Govern tirarà endavant al 
llarg d’aquest any en matèria 
de turisme i comerç. D’aques-
ta manera, tal com va explicar 
la portaveu dels mandataris 
comunals, la cònsol menor de 
Canillo, Mònica Bonell, un dels 
projectes que han estat més ben 
acollits és l’anunci que els va fer 
el Govern d’impulsar la millora 
tant dels hotels familiars com 
dels comerços que estiguin més 
obsolets a través del pla d’ob-
jectius turístics i comercials per 
al 2010. 

Tal com va afegir Bonell, sem-
bla que l’executiu ja ha negociat 
amb l’Associació de Bancs An-
dorrans (ABA) els acords cor-
responents per poder destinar 
12 milions d’euros a aquests 
incentius als emprenedors i als 
empresaris que vulguin im-
plantar millores als seus nego-
cis. Tot i que López, de la seva 
banda, no va voler avançar cap 
aspecte d’aquest pla presentat 
als comuns, al·legant que la set-
mana que ve s’acabarà de tancar 
i també es donarà a conèixer, 
sembla que aquestes ajudes als 
comerços i als hotels es podrien 
atorgar a través de la fórmula 
de crèdits tous.

Bonell va manifestar que 
aquesta proposta per millo-
rar els hotels familiars ha estat 
molt ben valorada pels comuns, 
i va expressar el neguit dels 
mandataris comunals ja que a 
aquests establiments els costa 
més posar-se al dia i afrontar la 
competència de les grans cade-
nes. “N’hi ha molts que no po-
den entrar en el mateix joc que 
la resta”, va matisar Bonell.

La cònsol menor de Canillo 
va valorar també el fet que la 

reunió d’ahir era “molt impor-
tant”, ja que ella assisteix de 
manera periòdica a totes les 
trobades i n’informa la resta 
de mandataris, però a la reunió 
que va tenir lloc al Comú d’Es-
caldes els cònsols van poder co-
nèixer de primera mà totes les 
accions que vol tirar endavant 
el Govern, perquè l’aportació 
econòmica dels comuns a la 
promoció turística i comercial 
és molt important.

Per la seva banda, el ministre 
d’Economia i Finances va recor-
dar que el Govern i els comuns 
tenen “moltes línies d’actuació 
compartides” pel que fa a turis-
me i comerç i va remarcar que, 
malgrat que Bonell assisteix a 
totes les trobades i també forma 
part del consell d’administració 
d’Andorra Turisme, la d’ahir 
era una bona ocasió per expo-
sar als cònsols quines són les 
línies que seguirà el ministeri al 

llarg d’aquest any, i més tenint 
en compte, tal com va afegir, “la 
participació econòmica” de les 
corporacions. 

El ministre d’Economia va 
expressar la voluntat que a par-
tir d’ara hi hagi accions de pro-
moció conjuntes entre el Govern 
i les corporacions comunals i va 
assenyalar que aquesta col·la-
boració ja s’ha començat a plas-
mar en el mercat britànic. “Els 
objectius han de ser més am-

biciosos”, va concloure sobre 
aquesta col·laboració, i va afe-
gir que a banda de les adminis-
tracions serà necessari que els 
privats es vagin implicant cada 
vegada més en les diferents ac-
cions de promoció. 

D’aquesta manera, el titular 
d’Economia i Finances va em-
fatisar que a hores d’ara des de 
l’executiu estan “satisfets” amb 
“els grau de participació dels 
comuns”, però va afegir que la 
intenció és que es puguin invo-
lucrar encara més en les dife-
rents promocions. 

Sobre la possibilitat que 
aquest any pugui entrar capital 
privat a Andorra Turisme, Ló-
pez va reiterar que calen canvis 
legislatius, però espera que es 
pugui començar a materialitzar 
aquest any. 

Finalment, pel que fa al pres-
supost disponible per poder 
treballar en matèria turística, 
López va manifestar que per a 
aquest exercici es preveia un in-
crement respecte de l’any pas-
sat del 2 per cent, però que si 
no s’aprova es tractarà de fer les 
accions de la mateixa manera, 
ja que va voler deixar clar que 
“sí que hi ha pressupost”. 

El Govern impulsarà la remodelació 
d’hotels familiars i comerços antics

propostes per a la dinamització
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Es farà a través del pla d’objectius per a aquest any i es destinarà 12 milions a la iniciativa
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la reunió de lópez amb els cònsols va tenir lloc ahir a escaldes.

López destaca la 
col·laboració dels 

comuns en la promoció 
turística

Des del Govern es 
pretén, però, que hi hagi 

més implicació de 
les corporacions

Els mandataris valoren 
positivament la proposta 
per reactivar el comerç 

i els hotels

Bonell i lópez remarquen la implicació
de sant Julià en turisme

Tant el titular d’Economia i Finances, Pere López, 
com la portaveu dels cònsols, Mònica Bonell, 
van treure ferro a l’absència, en la reunió d’ahir, 
dels cònsols de Sant Julià de Lòria. D’aquesta 
manera, tant el ministre com la cònsol van des-
tacar la gran participació de Sant Julià en totes 
les accions que ha proposat en matèria turística 
el Govern, prenent part, per exemple, en totes 
les reunions tècniques que s’han anat celebrant. 
D’aquesta manera, López va remarcar que con-
sidera que el problema plantejat per Sant Julià 
és l’assistència o no dels ministres a les reunions 
de cònsols i que la d’ahir era “una altra qüestió”, 
i va tornar a reiterar la gran implicació de la cor-

poració laurediana en els treballs pel foment del 
turisme.

De la seva banda, Bonell va voler deixar clar 
que “mai no hi ha hagut compareixences dels 
ministres a les reunions de cònsols”, sinó que 
quan un ministre ha assistit a la trobada men-
sual dels mandataris comunals ha estat per la 
seva pròpia voluntat i per una qüestió pràctica, 
per poder-los trobar a tots set alhora. En aquest 
sentit, va afegir que quan els cònsols han volgut 
tractar d’alguna qüestió concreta amb un minis-
tre han nomenat una comissió específica, amb 
uns representants que s’han desplaçat fins al 
despatx ministerial per abordar la qüestió. 


